CATHOLICISM

Lesson 8: The Communion of Saints

QUESTIONS FOR UNDERSTANDING

1. Why is justice considered "the heart and soul of the ethical life"? How is justice in the Catholic tradition different from in the modern world?

1.  義德為何被視為“道德生活的心臟和靈魂”﹖義德在天主教的傳統和現實世界的實況兩者中有何不同﹖

2. What is "elevated justice"? How did St. Katharine Drexel's life give witness to the reality of elevated justice? (CCC 1803-4, 1810)

2.  “高義”是甚麼﹖這概念怎樣見證於St. Katherine Drexel 的一生﹖(天主教教理1803-4, 1810)

3. "What are some examples of prudence? Of "supernatural prudence"? How did Therese model this supernatural prudence? (CCC 1806; Matt. 10:16; 1 Cor. 12:31)

3.  “智德”有甚麼例子﹖“超性上的智德”又有什麼例子呢﹖小德蘭 (St. Therese) 又怎樣被視為“超性上的智德”的榜樣呢﹖(天主教教理1806﹔瑪10:16﹔格前12:31)

4. Why do you think Therese's approach to the spiritual life became so popular and widespread? Is it completely unique, or is it rooted in basic Catholic spirituality? Explain.

4.  為什麼你會認為小德蘭的神聖生活方式已是廣泛流傳和廣受歡迎的﹖這生活方式是與眾不同或是基於天主教在神修上的訓導﹖請解釋。

5. What are some of the differences between natural courage and supernatural, extraordinary fortitude? (CCC 1808, 2473)

5.  一般所說的勇氣和超性的，超凡的勇德有何分別﹖(天主教教理1808, 2473)

6. How does Edith Stein's journey to the convent differ from that of Katharine and Therese? What similarities are to be found? Why was she so willing to accept her death at the hand of the Nazis?

6.  Edith Stein 步向修道院的旅途跟 St. Katharine Drexel 和小德蘭的有何區別﹖有何相似的地方﹖為何她那麼願意死在納粹党的手上﹖

7. In light of the Catechism's definition of temperance - "[it] is the moral virtue that moderates the attraction of pleasures and provides balance in the use of created goods" - how was Blessed Teresa of Calcutta a great exemplar of this virtue? More to it, why is she an example of "elevated temperance"? (CCC 1809) 

7.  天主教教理說﹐“節德是倫理的德行，它調節感性樂趣的吸引，並使人在這個物質世界裏，保持平衡。”真福加爾各答的德蘭(德肋撒) (Blessed Teresa of Calcutta) 如何是節德的典範﹖她為何是“具有超性上的節德”的榜樣﹖(天主教教理1809)
QUESTIONS FOR. APPLICATION:

1. What do you find most impressive or unique about Katharine Drexel's life? Do you think it was money or something else that held her back from embracing the decision to become a religious?

你可否從Katharine Drexel的生平中找到一些最獨特或令人最為感動的事蹟？ 你是否認為因為金錢或其他原因令她拒絕接受本來做修女的決定？
2. Is there anything holding you back from embracing God's call and will in your life? If so, how will you address it?

在你的生命中，你有沒有拒絕過天主的召叫？如果有，你如何面對？
3. What are some of the strange or fascinating qualities of Therese that intrigued or interested you the most? Why?

Therese有什麼特別或令人驚嘆的操守能引起你對她的好奇心和興趣？為什麼？

4. What does it mean to you to be a “little flower”? What are three or four ways in which you can work to become a “little flower”?

對你來說要成為“一朵小花”是什麼意思？ 按着那三個或四個途徑，你就可以成為“一朵小花”呢？

5. What challenges or difficulties are you facing that require courage? Reflect on the example of Stein and consider how it can help you in facing difficulties.
在現世中，你有什麼挑戰和困難是需要勇氣去面對的？ 你從Stein的榜樣，可以找到一些什麼方法去面對困難嗎？
